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Protokół z posiedzenia Rady Dydaktycznej Wydziału Nauk Ekonomicznych 
Uniwersytetu Warszawskiego  

 
z dn. 24 maja 2023 r. 

 
Posiedzenie Rady Dydaktycznej w dniu 24 maja 2023 r. zaplanowane zostało 

w formie spotkania on-line na godz. 13:15. Odbyło się ono w wyznaczonym dniu oraz 

godzinie na platformie Zoom. Spotkaniu przewodniczyła Prodziekan ds. studenckich 

dr Dominika Gadowska-dos Santos. 

Przed posiedzeniem członkom Rady Dydaktycznej przesłano projekt uchwały w 

sprawie zmiany Uchwały nr 7 Rady Dydaktycznej Wydziału Nauk Ekonomicznych z 

dnia 15 kwietnia 2020 r. w sprawie szczegółowych zasad procesu dyplomowania, 

projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr 63 Rady Wydziału Nauk Ekonomicznych 

z dnia 24 kwietnia 2019 r. w sprawie zasad i terminów rekrutacji na studia I i II stopnia 

w roku akademickim 2020/21, ankiety osiągnięć działalności dydaktycznej 

pracowników zgłoszonych do Nagrody Dydaktycznej Rektora UW, agendę spotkania 

oraz protokół z poprzedniego posiedzenia. 

Z posiedzenia Rady Dydaktycznej w dniu 24 maja 2023 r. zostało sporządzone 

nagranie dla celów przygotowania protokołu. Zgody na nagranie udzielili wszyscy 

uczestnicy posiedzenia. 

 

Na posiedzeniu nieobecni byli: 

- dr hab. Anna Białek-Jaworska, prof. UW  

- dr Przemysław Kusztelak, prof. UW 
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Agenda posiedzenia: 

1.    Przyjęcie porządku obrad 

2.    Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 

3.    Informacje KJD 

4.    Kandydaci do nagrody dydaktycznej Rektora 

5.    Lista zagadnień na egzamin dyplomowy 

6.  Kwestia uchwał dot. zmiany formy studiów oraz zwolnień z opłat za usługi  

edukacyjne 

7.    Sprawy różne  

___________________________________________________________________________ 

 
 

Ad 1. 
Głos w sprawie przyjęcia porządku obrad oddało 18 osób. Wszystkie głosy były 

głosami za przyjęciem porządku obrad. Nikt nie głosował przeciw. Nikt nie wstrzymał 

się od głosu. Porządek obrad przyjęto. 

 

Ad 2. 
Przed posiedzeniem protokół został wysłany do wszystkich uczestników drogą 

mailową. Głos w sprawie przyjęcia protokołu oddało 18 osób. Wszystkie głosy były 

głosami za przyjęciem protokołu. Nikt nie głosował przeciw, nikt nie wstrzymał się od 

głosu. Protokół został przyjęty. 

 

Ad 3. 
 Następnie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos przeszła do punktu 

trzeciego czyli informacji KJD.  

• Wszystkie zgłoszone w tym roku projekty zmian w programach studiów, które 

były procedowane na grudniowym posiedzeniu, uzyskały aprobatę komisji 

senackiej, zostały przegłosowane na posiedzeniu Senatu i zaakceptowane. 
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Nowe programy będą obowiązywały studentów przyjętych od r. ak. 2023/24. 

Zmiany nie wpłyną na program studiów studentów, którzy już studiują na WNE. 

• Finalizowana jest obecnie kwestia zatrudnienia prof. Ł. Deląga oraz dr. A. 

Filipa. Tym samym rozpoczyna się finalny etap uruchomienia ścieżki 

aktuarialnej na WNE. Tworzą ją przedmioty do wyboru, częściowo wpisane w 

program na kierunku IiE, ale dostępne także dla studentów innych kierunków. 

Ta ścieżka jest ogromną szansą dla studentów zainteresowanych takim 

rodzajem kariery i planujących zdawać egzamin państwowy na aktuariusza. W 

przyszłości planowane jest też uruchomienie osobnej specjalności o tym 

profilu. 

• Dnia 24 maja 2023 odbyło się spotkanie Zespołu ds. Monitorowania Jakości 

Dydaktyki. Dyskutowano o kwestii wizytacji na zajęciach. Obecnie odbywają 

się prace nad wprowadzeniem takiego systemu na WNE.  

• W dniu 24 maja odbyło się także spotkanie z prof. Ferraginą z Uniwersytetu w 

Salerno, która odwiedziła WNE celem zbadania możliwości podpisania umowy 

podwójnego dyplomu na kierunku International Economics. Rozmowy 

dotyczyły zarówno kwestii technicznych, jak i merytorycznych.  

• Postępują prace w celu intensyfikacji współpracy międzynarodowej. Dr Peryt-

Kowalska opowiedziała o swojej wizycie na Uniwersytecie w Granadzie, gdzie  

spotkała się z prodziekanem ds. internacjonalizacji. Rozmowa dotyczyła 

możliwości zintensyfikowania wymiany. Strona hiszpańska jest bardzo 

zainteresowana rozszerzeniem oferty. Rozmawiano o tym, dlaczego wymiana 

dotyczy obecnie tylko studiów licencjackich. Powodem tego jest fakt, że 

tamtejsze studia magisterskie trwają tylko rok. Jest natomiast możliwe 

dopuszczenie wymiany dla studentów studiów II stopnia. Dr Peryt-Kowalska 

zachęciła członków Rady, by w czasie delegacji zagranicznych szukali okazji 

do nawiązania współpracy akademickiej. W ostatnich dniach maja Prodziekan 

dr Gadowska-dos Santos odwiedzi Uniwersytet w Mediolanie, z którym WNE 

ma podpisaną umowę o współpracy w zakresie wymiany, ale liczba dostępnych 



 
 
___________________________________________________________________________ 

4 
 

miejsc, jak i ich wykorzystanie jest niewystarczające. Celem wizyty ma być 

także omówienie możliwości podpisania umów double degree. 

• W ramach projektu Doskonałość Dydaktyczna Uczelni organizowanych jest 

wiele szkoleń. Są to niezwykle cenne spotkania, w trakcie których możliwa jest 

wymiana doświadczeń pomiędzy jednostkami. Jest to rodzaj platformy 

umożliwiającej dzielenie się wiedzą. W Chęcinach podjęto m.in. temat 

umiędzynarodowienia, rozmawiano o wyzwaniach związanych z 

uruchamianiem studiów wspólnych z innymi instytucjami, o problemach 

studentów zagranicznych, działaniu Welcome Point, o prowadzeniu zajęć w 

języku angielskim. Inne tematy to kwestia równouprawnienia, czy realizacji 

wizytacji zajęć. Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos zachęciła 

członków posiedzenia do udziału w tychże szkoleniach.  

• Sprawozdanie z przebiegu monitorowania procesu dyplomowania, zgodnie z 

życzeniem osób odpowiedzialnych za raport, zostało przesunięte na następne 

posiedzenie RD.  

• W ostatnim czasie na WNE powstały spoty reklamowe nagrywane ze środków 

pozyskanych w ramach projektu NAWA. Celem projektu jest przyciągnięcie 

kandydatów z zagranicy na studia w języku angielskim. Filmy mogą być też 

wykorzystywane do promocji wydziału w Polsce. Spośród 5 filmów 

zaakceptowane są już 2. Pozostałe mają uzyskać ostateczną formę jeszcze 

tego samego dnia. Prodziekan dr Gadowska-dos Santos zapowiedziała, że 

prześle członkom RD linki do gotowych filmów i podziękowała pracownikom 

WNE, którzy wzięli udział w nagraniach.  

• Spotkanie informacyjne dla studentów w sprawie wyboru kierunku/specjalności 

po pierwszym roku studiów zaplanowano na środę 14 czerwca o godz. 11:30. 

Zaplanowano również sporządzenie nagrania tego spotkania i udostępnienie 

go zainteresowanym. 

 

Głos w dyskusji zabrał dr hab. Leszek Wincenciak, prof. UW. 



 
 
___________________________________________________________________________ 

5 
 

 

Ad 4. 
W kolejnym punkcie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos poruszyła 

kwestię nagrody dydaktycznej Rektora UW. Osoby do tego uprawnione finalnie 

zgłosiły ośmiu kandydatów do nagrody: dr hab. Katarzyna Kopczewska, prof. ucz., dr 

hab. Robert Ślepaczuk, prof. ucz., dr Przemysław Kusztelak, prof. ucz., dr Dominika 

Gadowska-dos Santos, dr Tomasz Gajderowicz, dr Jarosław Górski, dr Mateusz 

Kopyt, dr Rafał Woźniak. Do wszystkich zgłoszonych osób zostało przesłane zapytanie 

dotyczące gotowości i chęci wzięcia udziału w wyłonieniu kandydatów. Dr Kusztelak, 

prof. ucz. i dr Gadowska-dos Santos podziękowali, ale zrezygnowali z ubiegania się o 

nagrodę. Finalnie dokumentację przesłało 6 osób. Wypełnione formularze zostały 

przesłane do uczestników przed posiedzeniem. Następnym krokiem było wyłonienie 

dwóch kandydatów do nagrody. Uczestnikom posiedzenia udostępniony został 

odnośnik do głosowania (link i kod QR).  

 

Głos w dyskusji zabrali kolejno: 

 - dr Maria Ogonek 

 - dr hab. Renata Gabryelczyk, prof. UW 

 - dr Katarzyna Peryt-Kowalska 

 - dr hab. Sebastian Skuza, prof. UW 

 

Największą liczbę głosów otrzymali dr hab. Katarzyna Kopczewska, prof. ucz. (7 

głosów) oraz dr hab. Robert Ślepaczuk, prof. ucz. (8 głosów). Pełna dokumentacja dot. 

kandydatów zostanie przekazana na ręce Rektora. 

  

Ad 5. 
W kolejnym punkcie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos poruszyła 

kwestię listy zagadnień na egzamin dyplomowy. Glosowania zrealizowane obiegowo 

pozwoliły na uruchomienie procedury. W obrębie każdego programu nastąpiła selekcja 
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kursów, których mają dotyczyć zagadnienia. Prodziekan dr Gadowska-dos Santos 

podziękowała osobom zaangażowanym za udział w procesie. Obecnie trwa tworzenie 

list z zaproponowanych zagadnień. Zauważyła, że zagadnienia do przedmiotu „Wstęp 

do ekonomii” pokrywają się z zagadnieniami z innych przedmiotów. W związku z tym 

zapytała zebranych, czy zagadnienia dotyczące tego przedmiotu powinny być usunięte 

z listy. 

 

Głos w dyskusji zabrali kolejno: 

 - dr Maria Ogonek 

 - dr Dagmara Mycielska 

 - dr Marcin Chlebus 

 - dr hab. Agnieszka Kopańska, prof. ucz. 

 - Marcin Miszkiel 

 - dr Katarzyna Peryt-Kowalska 

- prof. dr hab. Janusz Kudła 

- dr hab. Leszek Wincenciak, prof. ucz. 

 

Ad 6. 
W kolejnym punkcie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos poruszyła 

kwestię uchwał dot. zmiany formy studiów oraz zwolnień z opłat za usługi edukacyjne. 

Uchwała nr 36 Rady Dydaktycznej Wydziału Nauk Ekonomicznych z dnia 23 czerwca 

2021 r. reguluje kwestię zwalniania studentów z opłat za usługi edukacyjne w związku 

z wyróżniającymi się wynikami w nauce oraz wyróżniającymi się osiągnięciami 

naukowymi. Uchwała 36 zakłada, że studenci, którzy ukończyli studia I stopnia na 

WNE i zostali przyjęci na studia II stopnia w języku angielskim mogą uzyskać zniżkę z 

czesnego na drugi semestr studiów II stopnia. Wprowadzenie takiego zapisu 

motywowane było chęcią zatrzymania absolwentów WNE na Wydziale. Formuła ta 

może budzić wątpliwości w kontekście wszelkich głosów równościowych. Uchwała 

przewiduje przyznanie trzech zniżek w wys. 70% na drugi semestr studiów. Oprócz 
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tego wszyscy absolwenci studiów I stopnia WNE, którzy mają na dyplomie I stopnia 

ocenę co najmniej dobrą, mają prawo do zniżki 20% za drugi semestr. Dr Gadowska-

dos Santos zaproponowała, żeby wyłączyć tę kategorię zniżek z zapisów uchwały o 

zwalnianiu z opłat i przygotować zupełnie oddzielną uchwałę o stypendiach za wyniki 

w nauce na studiach pierwszego stopnia przyznawanych na studiach drugiego stopnia. 

Zgodnie z propozycją przy wnioskowaniu o zniżkę mogłaby być brana pod uwagę 

średnia ze studiów I stopnia i mnożnik z realizacji w trakcie studiów określonej liczby 

godzin z przedmiotów kluczowych dla WNE. W ten sposób możliwość uzyskania zniżki 

będzie otwarta dla wszystkich studentów. Proponuje się możliwość przyznania zniżki 

w wysokości 70% większej liczbie studentów niż dotychczas: 70% zniżki dla 10% 

studentów z góry listy rankingowej, 60% dla następnych 10%, 50% dla następnego 

10%. Propozycja została już przedstawiona na Kolegium Dziekańskim i uzyskano 

akceptację dla takiego kierunku zmian.  

Według ww. uchwały wszyscy studenci studiujący na kierunku prowadzonym w 

języku angielskim mogą ubiegać się o zwolnienie z opłat za kształcenie w związku z 

wyróżniającymi się wynikami w nauce. Ranking tworzony jest odrębnie dla każdego 

kierunku, ale łącznie dla studiów stacjonarnych i niestacjonarnych. Ponieważ 

obcokrajowcy studiujący na studiach niestacjonarnych mogą spełniać warunek 

wyróżniających wyników w nauce, ale prawo nie pozwala zwolnić ich z opłat, proponuje 

się rozszerzenie zasad dotyczących zmiany formy studiów. To Rada Dydaktyczna 

określa szczegółowe zasady zmiany formy studiów. Zgodnie z zapisami Uchwały nr 

15 z dnia 13 maja 2020 r. o zmianę formy studiów mogą wnioskować studenci 

znajdujący się w górnych 10% rankingu uwzględniającego wszystkich studentów – 

stacjonarnych i niestacjonarnych danego kierunku. Uchwała nie jest zatem spójna z 

Uchwałą nr 36, w której napisano, że zniżka przysługuje 30% najlepszych studentów 

(stacjonarnych lub niestacjonarnych). Skutkiem tego niektórzy studenci zagraniczni 

uprawnieni do zniżki nie mogą jej otrzymać, bo nie mogą zmienić formy odbywania 

studiów. W związku z tym proponuje się, by zmiana formy studiów z niestacjonarnej 

na stacjonarną była możliwa wobec studentów, którzy znajdują się w 10% najlepszych 
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studentów listy rankingowej w przypadku studiów w języku polskim lub w 30% 

najlepszych studentów listy rankingowej w przypadku studiów w języku angielskim. 

Brak zmiany zasad w przypadku studentów polskojęzycznych wynika z tego, że w 

takim przypadku skutkuje to całkowitym zwolnieniem z czesnego, co byłoby znacznym 

obciążeniem dla budżetu Wydziału.  

Dodatkowo korekcie zostanie poddany zapis „Opłaty naliczane są według ECTS 

za przedmioty…” (od 2 lat funkcjonują także cenniki godzinowe) oraz niepoprawna 

nazwa jednego z kierunków.  

 

Głos w dyskusji zabrały kolejno: 

- dr hab. Renata Gabryelczyk, prof. ucz. 

- dr Dagmara Mycielska 

- dr Maria Ogonek 

 

Ad 7. 
Wśród spraw różnych przedstawiciel studentów Marcin Miszkiel poruszył 

kwestię zasad przyznawania stypendium Rektora studentom, którzy wybierają 

kierunek po pierwszym roku.  

Głos w dyskusji zabrała Prodziekan dr Gadowska-dos Santos. 

 

Na tym posiedzenie Rady Dydaktycznej zostało zakończone. Kolejne 

posiedzenie zaplanowano w formie on-line na dzień 14 czerwca 2023 roku, na godzinę 

13:15. 

 

 

/ Protokół sporządziła Paulina Bujalska / 


